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TUKUMA  NOVADA  DOME 
      VIDES UN KOMUNĀLO JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 

 
  

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2024. gada 11. janvārī        Nr. TND/24/1 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde sasaukta 2024. gada 11. janvārī plkst. 15.00 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot elektronisko 

balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantots tiešsaistes 

videokonferences sarunu rīks (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 15.00 atklāj un vada Vides un komunālo jautājumu komitejas priekšsēdētājs 

Mārtiņš Limanskis, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes jautājumu izskatīšana audioierakstā fiksēta ieraksta 

laikā no 00:00:00 līdz 00:36:32. 

Sēdē piedalās: 

- Vides un komunālo jautājumu komitejas deviņi balsstiesīgie deputāti: Gunda Cīrule, Andris 

Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš 

Limanskis, Imants Valers, Edīte Zelča; 

- deputāte, domes priekšsēdētāja vietniece sociālās politikas jautājumos Inga Priede; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Lelde Bičuša, Sanita Bļodniece, Anrijs Daile, Egīls Dude, Ivars Liepiņš, Roberts 

Šiliņš, Inese Valtere, Tamāra Vaļuka, Sintija Zekunde; 

citi: 

- Agita Puķīte – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Informatīvs – par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 

29. decembra saistošajos noteikumos Nr. 44 “Par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu Tukuma 

novadā”” projekta nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. 

2. Informatīvs – par SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrības “PIEJŪRA”” līdzdalības 

izvērtējumā sniegto ieteikumu izvērtēšanu un rīcības plānu. 

3. Informatīvs – par nešķiroto sadzīves atkritumu un bioloģiski noārdāmo atkritumu tarifa no 

2024. gada 1. marta projektu. 

Mārtiņš Limanskis aicina balsot par sēdes darba kārtību, ja deputātiem nav iebildumu vai 

priekšlikumu. 
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Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Tehnisku iemeslu dēļ deputāts Andris Fridrihsons nevar nobalsot elektroniskajā balsošanas 

sistēmā, tāpēc balso vārdiski “par”. 

Par darba kārtību balso: "par"  -  

9 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars 

Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, 

Imants Valers, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Informatīvs – par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 

29. decembra saistošajos noteikumos Nr. 44 “Par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu Tukuma 

novadā”” projekta nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. 

2. Informatīvs – par SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrības “PIEJŪRA”” līdzdalības 

izvērtējumā sniegto ieteikumu izvērtēšanu un rīcības plānu. 

3. Informatīvs – par nešķiroto sadzīves atkritumu un bioloģiski noārdāmo atkritumu tarifa no 

2024. gada 1. marta projektu. 

1. § 

Informatīvs – par saistošo noteikumu “Par grozījumiem Tukuma novada domes  

2021. gada 29. decembra saistošajos noteikumos Nr. 44 “Par sadzīves atkritumu 

apsaimniekošanu Tukuma novadā”” projekta nodošanu  

sabiedrības viedokļa noskaidrošanai 

ZIŅO: Inese Valtere – Audita un kontroles nodaļas vadītāja, 

Roberts Šiliņš – Komunālās nodaļas vides pārvaldības speciālists. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule, Mārtiņš Limanskis, Dace Lebeda. 

ATBILDES: Inese Valtere, Ivars Liepiņš, Roberts Šilinš. 

DEBATES: Gunda Cīrule, Imants Valers, Edīte Zelča, Dace Lebeda, Andris Fridrihsons, Ivars 

Liepiņš, Mārtiņš Limanskis. 

Inese Valtere informē par iemesliem, kāpēc pagaidām tiek atlikta saistošo noteikumu projekta 

nodošana sabiedrības viedokļa noskaidrošanai. Saistošo noteikumu projekts lemšanai deputātiem tiks 

nodots februārī pēc tā saskaņošanas ar Talsu novada pašvaldību. Atbildot Gundai Cīrulei, paskaidro 

par saistošo noteikumu projektā paredzētajām izmaiņām. 

Roberts Šiliņš papildina par bioloģiski noārdāmo atkritumu apsaimniekošanas sadaļu saistošo 

noteikumu projektā. Atbildot Gundai Cīrulei, paskaidro par paredzēto bioloģiski noārdāmo atkritumu 

konteineru izvešanas biežumu. Piebilst, ka saistošos noteikumus vēlams izdot februārī. 

Ivars Liepiņš paskaidro par nepieciešamo laiku, lai saistošo noteikumu projektu sakārtotu 

vienoti ar Talsu novada pašvaldību, ar kuru Tukuma novadam vienota atkritumu apsaimniekošanas 

zona. 

Gunda Cīrule jautā par bioloģiski noārdāmo atkritumu savākšanu daudzdzīvokļu dzīvojamām 

mājām, kur īpašnieki var pierādīt, ka paši veic atkritumu kompostēšanu. 

Roberts Šiliņš paskaidro, ka akcentēta tiek bioloģiski noārdāmo atkritumu savākšanu pilsētās. 

Notiek debates par bioloģiski noārdāmo atkritumu šķirošanu un savākšanu. 
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Mārtiņš Limanskis izsaka priekšlikumu precizēt saistošo noteikumu projektu, lai saprotams, 

ka nosacījumi par bioloģiski noārdāmo atkritumu savākšanu šobrīd attiecas tikai uz pilsētu 

iedzīvotājiem. Piebilst, ka pagaidām jautājumu vairāk nekā atbilžu. Ierosina balsot par informācijas 

pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars 

Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Imants 

Valers, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

pieņemt zināšanai informāciju par saistošo noteikumu “Par grozījumiem 

Tukuma novada domes 2021. gada 29. decembra saistošajos noteikumos Nr. 44 

“Par sadzīves atkritumu apsaimniekošanu Tukuma novadā”” projekta 

nodošanu sabiedrības viedokļa noskaidrošanai”. 

2. § 

Informatīvs – par SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrības “PIEJŪRA””  

līdzdalības izvērtējumā sniegto ieteikumu izvērtēšanu un rīcības plānu 

ZIŅO: Ivars Liepiņš – pašvaldības izpilddirektors. 

JAUTĀJUMI: Mārtiņš Limanskis. 

ATBILDES: Ivars Liepiņš. 

IZSAKĀS: Andris Fridrihsons, Dace Lebeda, Roberts Šilinš. Mārtiņš Limanskis 

Ivars Liepiņš informē par SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrība “Piejūra”” 

līdzdalības izvērtējumā sniegto ieteikumu izvērtēšanu un rīcības plānu. Informē par ieteikumu slēgt 

līgumu uz trīs gadiem un kopīgi ar citām pašvaldībām lemt par labāko modeli. 

Mārtiņš Limanskis jautā, vai netiek apdraudēta SIA “Atkritumu apsaimniekošanas sabiedrība 

“Piejūra”” dalība Eiropas Savienības projektos, ja līgums tiek slēgts uz trīs gadiem. 

Ivars Liepiņš paskaidro, ka runa ir par līgumu atkritumu pārvadājumiem, ne par pakalpojumu 

kopumā. Tiks noskaidrots, vai līguma termiņa samazināšana neietekmēs dalību projektos. 

Mārtiņš Limanskis piebilst, ka 2025. gadā tiks izveidots atkritumu apsaimniekošanas 

reģionālais centrs. Pauž viedokli, ka valsts plāns šobrīd šķiet nereāls. 

Roberts Šiliņš norāda, ka atkritumu kopējais apjoms turpina palielināties. Tarifs neizbēgami 

pieaugs. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars 

Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Imants 

Valers, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

pieņemt zināšanai informāciju par SIA “Atkritumu apsaimniekošanas 

sabiedrības “PIEJŪRA”” līdzdalības izvērtējumā sniegto ieteikumu 

izvērtēšanu un rīcības plānu. 
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3. § 

Informatīvs – par nešķiroto sadzīves atkritumu un bioloģiski noārdāmo atkritumu tarifa no 

2024. gada 1. marta projektu 

ZIŅO: Ivars Liepiņš – pašvaldības izpilddirektors, 

Inese Valtere – Audita un kontroles nodaļas vadītāja. 

JAUTĀJUMI: Gunda Cīrule. 

ATBILDES: Inese Valtere, Ivars Liepiņš, Roberts Šilinš. 

DEBATES: Agita Puķīte, Ivars Liepiņš, Roberts Šiliņš, 

Inese Valtere papildina, ka notiek darbs kopā ar Talsu novada pašvaldību, no 2024. gada marta 

tarifs pieaugs. Uz sēdi februārī tiks iesniegts lēmuma projekts par tarifa maiņu. Atbildot Gundai 

Cīrulei paskaidro, ka algu pieaugums rodas no papildu darbiniekiem saistībā ar bioloģiski noārdāmo 

atkritumu apsaimniekošanas ieviešanu. 

Gunda Cīrule norāda, ka bioloģiski noārdāmo atkritumu apsaimniekošanas tarifā iekļautas 

izmaksas par konteineru mazgāšanu divas reizes gadā. Vienu reizi gadā vajadzētu paredzēt arī 

nešķiroto sadzīves atkritumu konteineru mazgāšanu un to iekļaut tarifā. Rosina izpētīt, kā tas 

ietekmētu tarifu. 

Notiek debates par nešķiroto sadzīves atkritumu konteineru mazgāšanu un tā iekļaušanu 

apsaimniekošanas tarifā. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Gunda Cīrule, Andris Fridrihsons, Kaspars Gribusts, Guntars 

Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Imants 

Valers, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
pieņemt zināšanai informāciju par nešķiroto sadzīves atkritumu un bioloģiski 

noārdāmo atkritumu tarifa no 2024. gada 1. marta projektu. 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 15.52. 

Sēdes vadītājs 

komitejas priekšsēdētājs   (personiskais paraksts)  Mārtiņš Limanskis 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas (ES) 

2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko atceļ 

Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 


